
 
   

 

Henvendelse om udlejningscykler og -løbehjul 

 

Vi henvender os til jer, da vi flere gange har haft 

placering af udlejningscykler og løbehjul på 

dagsordenen i lokaludvalget. 

 

Overordnet er vi ikke imod tanken om at borgere nemt og 

billigt skal kunne leje et transportmiddel til brug i 

kortere tid og på små afstande, men efter at have haft 

dem i vores Sydhavnen i en længere periode, må vi 

konstatere, at ordningen ikke fungerer optimalt. De 

problemer, der tidligere var i Indre By omkring 

løbehjulene, synes at være flyttet videre til blandt 

andet vores bydel.  

 

I lokaludvalget er det vores indtryk at:  

 Cykel- og løbehjulsparkeringerne er placeret for 

mange steder i vores centrale bydel. Det ser rodet 

ud og optager flere af vores få opholdspladser i 

bydelen. 

 De kommunale cykelstativer er ofte blokeret af 

udlejningscykler og -løbehjul, hvilket er til gene 

for almindelige borgeres cykelparkering.  

 Cykler og løbehjul bliver ofte afleveret tilbage på 

forkerte steder, da der ikke er afmærkninger. 

Således kan et afleveringssted blive til 3-4 hjørner 

med lidt tilfældige parkeringer. 

 Cykler og løbehjul stilles og smides adskillige 

steder i byrummet, vores grønne områder og 

haveforeninger, og der kan gå uger, før de bliver 

indsamlet igen.  

 

Det undrer os desuden, at det ikke er blevet påbudt 

udlejerne af løbehjul at fastmontere en hjelm til 

kørsel, da brugere typisk lejer spontant og ikke 

medbringer egen hjelm. (jvf. Lov pr. 1/1-22). 

 

Vi har vedhæftet fotos fra bydelen for at tydeliggøre 

nogle af problemerne og håber, at Teknik- og 

Miljøforvaltningen vil indgå i en dialog med os 
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vedrørende både antal og placering af begge typer 

befordringsmidler. 

 

Vi ser frem til at høre fra jer.  

 

Venlig hilsen 

Joan Røge 

Forperson for Kgs. Enghave Lokaludvalg 

 


